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Video Worksheet
Unit number: 09 Topic: Talking about school

Extension activity
4   Put a line under the correct word, according to what Mahmoud and Shaikha say.  

Then listen to the video again and check your answers.

محمود:   وأنتِ يا شيخة، حين كنتِ في )المكتبة/المدرسة/المزرعة(، هل كنتِ متفوّقة 

في )العلم/العلماء/العلوم(؟

شيخة:  نعم، )كُنتُ/كان/كانوا( أحبّ الموادّ العلميّة، كالرياضياّت والفيزياء والكيمياء 

 و)الألعاب/التاريخ/الأحياء(. كنت أعشقها! 

وماذا عنك أنت، أستاذ محمود؟ هل كنت تحبّ )المشاكل/الموادّ/المواقع( 

العلميّة في المدرسة؟

محمود:    في الحقيقة، لا. لم أكن متفوّقاً في العلوم. ولكنّي كنت )متفوّقاً/متطوّراً/

متأسّفاً( في اللغّات، )العربيّ/العرب/العربيّة( والانجليزيةّ، وأيضاً في الرسم.

جميل! شيخة: 

محمود:    نعم. لكن، العلوم… كان عندي )مشكلة/مدرسة/مكسّرات( في موضوع 

العلوم و)الرياضة/الرياضيّات/الرياضات(.

Video: Two friends compare their education 
Go to www.macmillanihe.com/masteringarabic  
to play the video of Mahmoud and Shaikha 
comparing their school days. Can you 
answer these questions?
1 What subjects was Shaikha good at?
2 What about Mahmoud?
3  What subjects did Mahmoud have  

difficulty with at school? 
Don’t worry if you don’t understand 
everything. Just listen for key information. 
You’ll find a transcript, a translation and  
an extension activity on the website.
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وأنتِ يا شيخة، حين كنتِ في المدرسة، هل كنتِ متفوّقة في العلوم؟ محمود:  

 شيخة:  نعم، كنت أحبّ الموادّ العلميّة، كالرياضياّت والفيزياء والكيمياء والأحياء. كنت أعشقها! 
وماذا عنك أنت، أستاذ محمود؟ هل كنت تحبّ الموادّ العلميّة في المدرسة؟

محمود:   في الحقيقة، لا. لم أكن متفوّقاً في العلوم. ولكنّي كنت متفوّقاً في اللغّات، العربيّة والانجليزيةّ، 
وأيضاً في الرسم.

جميل! شيخة: 

نعم. لكن، العلوم… كان عندي مشكلة في موضوع العلوم والرياضيّات. محمود:  

Transcript

Translation
Mahmoud:      And you, Shaikha, when you were at school, were you very good at science?
Shaikha:  Yes, I liked the science subjects, like maths, physics, chemistry and biology. 

I used to love them! And what about you, Mr. Mahmoud? Did you like 
science when you were at school?

Mahmoud:      In truth, no! I wasn’t very good at science. But, I was very good at 
languages, Arabic and English. In drawing, too.

Shaikha:  Beautiful!
Mahmoud:      Yes, but science… I had a problem as regards science and maths.
 

Notes
4  Notice how the long middle vowel in أكون becomes a short vowel after َلمَ أكُنْ :لم, I wasn't.

4   You can add the appropriate part of كان in front of a present verb to create the meaning 
of used to:

 I used to love كُنتُ أعشَق  I love أعشَق

?did you like هل كُنتَ تحُبّ؟  ?do you like هل تحُبّ؟

4   Mahmoud uses the phrase في موضوع, literally in the topic of, to mean as regards.

Answers to comprehension questions
1 Science, maths, physics, chemistry and biology.  2 Languages and drawing.  3 Science 
and maths. 

Answers to Extension activity
See transcript.


